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  PROTOKÓŁ  Nr XLV/2010 

z przebiegu XLV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku 
z dnia 29 kwietnia 2010 roku, 

która odbyła się w sali lustrzanej Pałacu w Dąbrówce Wielkopolskiej 

Sołtys Dąbrówki Wlkp. Piotr Kociołek jako gospodarz obiektu powitał wszystkich 
zebranych i oddał głos Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Zbąszynku, Janowi Mazurowi. 
Przewodniczący Rady Jan Mazur powitał radnych Rady Miejskiej, Sejmiku Województwa 
Lubuskiego i Powiatu Świebodzińskiego, Pana Wiesława Czyczerskiego, Burmistrza 
Zbąszynka; Pana Jana Makarewicza, Zastępcę Burmistrza; Panią Anetę Nawracała, 
Skarbnika Gminy, Panią Dorotę Chłopowiec; oraz pozostałych przybyłych  i  otworzył obrady 
XLV sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku o godz. 1300.  
Przewodniczący Rady szczególnie powitał młodzież ze Szkół Podstawowych z Dąbrówki 
Wlkp. i Kosieczyna.  
Następnie Przewodniczący Rady stwierdził, że na sali obecnych jest 15 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji /listy obecności radnych oraz gości stanowią 
załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu/.  

Na wstępie minutą ciszy oddano hołd zmarłym tragicznie w katastrofie pod Smoleńskiem.  

Do pkt. 2 

Wybór Sekretarza obrad 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przyjętym zwyczajem na Sekretarza obrad sesji zgłosił 
kandydaturę radnego Dariusza Drosika (wyraził zgodę) i zarządził głosowanie. 
- za pełnieniem przez radnego Dariusza Drosika funkcji Sekretarza obrad sesji Rady - 
głosowało 15 radnych. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzem obrad sesji 
Rady został radny Dariusz Drosik. 

Do pkt.3 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Jan Mazur  przedstawił planowany porządek obrad.  

P o r z ą d e k   o b r a d : 

1. Otwarcie sesji 
2. Wybór Sekretarza obrad 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady  
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie 

międzysesyjnym 
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6. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 
7. Interpelacje i zapytania 
8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Zbąszynek za 2009 rok 

a) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy  
za 2009 rok  

b) wystąpienie przez Komisję Rewizyjną z wnioskiem do Rady Miejskiej  
w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka 

c) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Zielonej Górze o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu  
za 2009 rok 

d) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
 w Zielonej Górze o wniosku Komisji Rewizyjnej dot. udzielenia absolutorium  
Burmistrzowi Zbąszynka 

e) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2009 rok 
f) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za 2009 rok oraz udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka 
(projekt nr 1) 

9. Podjęcie uchwał 
a) w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2010 rok (projekt nr 2) 
b) w sprawie zaopiniowania projektu Zarządzenia Regionalnego Dyrektora   

                       Ochrony Środowiska  w Gorzowie Wlkp. w sprawie ustanowienia planu  
                       ochrony rezerwatu przyrody „Kręcki Łęg”  (projekt nr 3) 

c) w sprawie zmiany opisu granic stałych obwodów głosowania utworzonych  
                       na terenie Gminy Zbąszynek (projekt nr 4) 

      10. Odpowiedzi na interpelacje 
      11. Oświadczenia i wolne wnioski 
      12. Zakończenie obrad 

 
Przewodniczący Rady Jan Mazur zgłosił zmianę do planowanego porządku obrad przez 
wprowadzenie dodatkowego punktu (pkt.10) dotyczący wydania opinii w sprawie likwidacji 
Samodzielnego Publicznego Szpitala  dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu 
w związku z pismem Zarządu Województwa Lubuskiego o zaopiniowanie projektu Uchwały 
Sejmiku w tej sprawie. 
Więcej uwag do porządku obrad nie zgłoszono. 

P o r z ą d e k   o b r a d   p o   z m i a n a c h : 

1. Otwarcie sesji 
2. Wybór Sekretarza obrad 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady  
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie 

międzysesyjnym 
6. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 
7. Interpelacje i zapytania 
8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Zbąszynek za 2009 rok 

a) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy  
za 2009 rok  

b) wystąpienie przez Komisję Rewizyjną z wnioskiem do Rady Miejskiej  
w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka 
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c) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Zielonej Górze o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu  
za 2009 rok 

d) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
 w Zielonej Górze o wniosku Komisji Rewizyjnej dot. udzielenia absolutorium  
Burmistrzowi Zbąszynka 

e) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2009 rok 
f) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za 2009 rok oraz udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka 
(projekt nr 1) 

9. Podjęcie uchwał 
a) w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2010 rok (projekt nr 2) 
b) w sprawie zaopiniowania projektu Zarządzenia Regionalnego Dyrektora   

Ochrony Środowiska  w Gorzowie Wlkp. w sprawie ustanowienia planu  
ochrony rezerwatu przyrody „Kręcki Łęg”  (projekt nr 3) 

c) w sprawie zmiany opisu granic stałych obwodów głosowania utworzonych  
na terenie Gminy Zbąszynek (projekt nr 4) 

         10.  Wydanie opinii w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego  
             Szpitala  dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu 

         11. Odpowiedzi na interpelacje 
         12. Oświadczenia i wolne wnioski 
         13. Zakończenie obrad 

 

Porządek sesji po zmianach przyjęto jednogłośnie. 
 
Do pkt 4 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 

Przewodniczący Rady Jan Mazur poinformował radnych, że protokół z ostatniej sesji przez 
czas trwania sesji jest wyłożony do wglądu i jeżeli nie będzie uwag zostanie przyjęty w pkt.12 
porządku obrad. Projekt protokołu został wcześniej przesłany na skrzynki  
e-mailowe radnych. 

Do pkt. 5 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym  /sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/. 
 
 Do pkt.6 

Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 

Burmistrz Wiesław Czyczerski przedstawił informację z działalności w okresie 
międzysesyjnym /informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/.  
W uzupełnieniu do przedstawianego sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym 
dołączona została informacja z działalności referatów Urzędu Miejskiego w okresie 
międzysesyjnym /informacja z działalności referatów UM w okresie od 25 marca 2010r. do 
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28 kwietnia 2010r. - stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/. 

 
Do pkt.7  

Interpelacje i zapytania 

Interpelacji i zapytań nie wniesiono. 

Do pkt. 8 
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Zbąszynek za 2009 rok 
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2009 rok stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu. 
 
a/. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Budych odczytał opinię Komisji Rewizyjnej o 
wykonaniu budżetu Gminy za 2009 rok /opinia stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu/. 
 
b/. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Budych odczytał pozytywny wniosek do 
Rady Miejskiej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka /wniosek stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/. 
 
c/. 
 
Główny księgowy Dorota Chłopowiec odczytała pozytywną opinię Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o przedłożonym sprawozdaniu z 
wykonania budżetu za 2009 rok /opinia RIO stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/. 
 
d/. 
 
Przewodniczący Rady Jan Mazur odczytał pozytywną opinię Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o wniosku Komisji Rewizyjnej dot. 
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka /opinia RIO stanowi załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu/. 
 
e/. 
 
W dyskusji nad sprawozdaniem z budżetu gminy za 2009 rok głos zabrali: 
 
Radny Krzysztof Krzywak pogratulował Burmistrzowi i pracownikom działu księgowego za 
zrealizowanie budżetu w 2009 roku. Radny zaznaczył, że należy mieć na uwadze, iż finanse 
są mocno zdeterminowane zadaniami, które są obecnie realizowane. Radny stwierdził, że 
przy analizie w kolejnych latach warto byłoby zastanowić się nad następującymi tematami: 
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- zaległości podatkowe, zdaniem radnego należałoby w tej kwestii przemyśleć mechanizm 
funkcjonowania,  
- poprawa sfery społecznej, zdaniem radnego zakorzeniło się przekonanie, że każda 
organizacja chce otrzymać środki i nimi gospodarować, natomiast zdaniem radnego trzeba 
doprowadzić do takich mechanizmów i działań, by wydatkować środki wspólnie, 
- poprawa ogólnego wizerunku Domu Kultury w Zbąszynku, zdaniem radnego w obiekcie 
konieczna jest zmiana filozofii finansowania. 
 
Radny Wojciech Półtorak stwierdził, że wydatki i dochody budżetu gminy w 2009 roku są 
na poziomie ostatnich trzech lat. Radny stwierdził, że inwestycje gminne są realizowane 
głównie w oparciu o pozyskane kredyty i pożyczki. Pozyskane środki w ramach funduszy 
strukturalnych są niewielkie, co radny wytłumaczył rozpoczęciem naboru projektów dopiero 
w latach 2007 i w 2008. 
Zdaniem radnego, w 2009 roku nie rozwiązano następujących spraw:  

 niesprawnej oczyszczalni ścieków, 
 zamknięcia wysypiska komunalnego w Kosieczynie, radny nadmienił, że nadal 

wywożone są tam nieczystości, 
 

Ponadto radny wymienił zastrzeżenia i uwagi do wykonaniu inwestycji gminnych: 
 ścieżka rowerowa w Rogozińcu nazywa się rowerową a chodzą nią również piesi, 

brak zejścia do stacji PKP, 
 w dziedzinie kultury zdaniem radnego obniżono finansowanie bibliotek,  
 radny negatywnie ocenił przeprowadzenie likwidacji Centrum Edukacyjnego w 

Kosieczynie łącznie z biblioteką, które zdaniem radnego tworzyło centrum kulturalne 
w Kosieczynie i przeniesienie działalności w inne miejsce. 
 
 

Burmistrz Wiesław Czyczerski odniósł się do swoich przedmówców. 
I tak w kwestii: 

 zaległości podatkowych – Burmistrz wyjaśnił, że procedura postępowania jest 
ustalona przepisami i nie ma innej możliwości. Burmistrz przedstawił procedurę 
ściągania należności – powstała zaległość, po 14 dniach upomnienie, kolejne 21 dni - 
sprawa wysyłana do komornika. Jeżeli nie ma możliwości ściągnięcia następuje wpis 
na hipotekę. Burmistrz stwierdził, że ściąganie należności jest w gminie bardzo duże, 
jedynie w przypadku dwóch firm, których ogólna kwota zaległości jest duża, toczą się 
jeszcze procedury. Jak wyjaśnił Burmistrz, zaległości podatkowe są niegasnące, 
wpisywane są w księgach wieczystych. Jedynie w uzasadnionych przypadkach, w 
przypadku zaległości czynszowych  podejmowane są decyzje umorzeniowe. 

 w temacie obiektu Domu Kultury – Burmistrz poinformował, że w kwestii remontu 
odbyło się szereg rozmów. Ostatnio w większym zakresie obiekt był remontowany w 
latach 70-tych. Burmistrz przyznał, że obiekt rzeczywiście popada w ruinę i zauważa 
się pilną potrzebę przeprowadzenia zmian inwestycyjnych. 
 
 

Burmistrz nie zgodził się natomiast ze stanowiskiem, że wszystkie inwestycje są realizowane 
głównie w oparciu o kredyty i pożyczki, przypominając, że wskaźnik zadłużenia rocznego 
wyniósł niecałe 5% oraz około 30% wyniosło zadłużenie z tytułu okresowego zaciągania 
kredytów długoterminowych. Ponadto Burmistrz zaznaczył, iż  każde, obecnie realizowane 
zadanie inwestycyjne jest dofinansowane z mniejszym lub większym dofinansowaniem ze 
środków zewnętrznych.  



Rada Miejska w Zbąszynku   V kadencja Samorządu 

        2006-2010 

 

6 

 

 

 
- w kwestii oczyszczani ścieków – Burmistrz nadmienił, że oczyszczalnia nie jest niesprawna, 
jedynie zdolność jej pracy oczyszczania jest mniejsza niż ta którą założono. Jakość 
oczyszczania jest znacznie większa niż potrzeba ze względu na zbyt gęsty filtr. Planowane 
są działania naprawcze w ramach gwarancji. Koszt naprawy pokryje podmiot wskazany 
przez Sąd po rozstrzygnięciu toczącej się sprawy sądowej. 
 
- w kwestii wysypiska w Kosieczynie – Burmistrz poinformował, że jest ono zamknięte, 
obecnie jest mowa o jego rekultywacji ale w najbliższym czasie jej nie przewidujemy, 
ponieważ na to są potrzebne środki. Gmina posiada zgodę Wojewódzkiego Inspektoratu 
Ochrony Środowiska na zasypywanie powstałego na wysypisku dołka naturalnymi 
substancjami, nieszkodliwymi ekologicznie. 
 
 - w kwestii ścieżki rowerowej w Rogozińcu –  Burmistrz wyjaśnił, że zadanie zostało 
wykonanie wspólnie z powiatem, zgodnie z dokumentacją.  Natomiast w międzyczasie 
pojawiła się sugestia, że dobrze byłoby wykonać zejście z tej ścieżki do stacji PKP. Sugestia 
została przyjęta również przez Zarząd Powiatu i będzie zrealizowane, ale nie należy to 
traktować jako błąd wykonania inwestycji a jedynie dodatkowe zadanie w ramach 
zrealizowanej inwestycji. 
 
- w temacie finansowania bibliotek – Burmistrz poinformował, że finansowanie odbywa się na 
poziomie wyższym niż miało to miejsce do tej pory, zatrudnienie w bibliotekach nie uległo 
zmianie, liczba woluminów pozostała również na tym samym poziomie. Zmieniają się jedynie 
koszty utrzymania (głównie koszt ogrzewania) w zależności od okresu letniego i zimowego.  
 
Ponadto Burmistrz nie zgodził się ze zdaniem, że funkcjonujące w Kosieczynie centrum 
kształcenia na odległość było jak ocenił radny Wojciech Półtorak centrum kultury. W ocenie 
Burmistrza funkcjonowanie centrum było to dalekie od tego określenia, mając na uwadze w 
jakim celu młodzież wykorzystywała sprzęt komputerowy będący w posiadaniu centrum. 
 
Burmistrz odniósł się również do budżetu 2009 roku poprzez analizę Rocznego Programu 
Inwestycyjnego założonego w grudniu 2008 roku, w momencie podejmowania uchwały 
budżetowej na 2009 rok. Jak zaznaczył, niektórych zadań Programu nie udało się wykonać 
ze względu na wydłużenie fazy projektowania. Procedury projektowania wymagają obecnie 
szerokich i licznych analiz oraz zewnętrznych ustaleń, które wydłużają automatycznie okres 
projektowania, miało to również wpływ na przesuwanie zadań do realizacji. 
Następnie Burmistrz przedstawił poszczególne zadania z Programu wskazując jednocześnie 
etap ich realizacji: 
 

 renowacja zbiornika małej retencji w Rogozińcu – zadanie rozpoczęte w zeszłym 
roku, w najbliższym czasie zostanie zakończone, 

 budowa ścieżki rowerowej w Rogozińcu – zadanie zrealizowane, ścieżka została 
oddana do eksploatacji, 

  modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Rogozińcu – zadanie 
zrealizowane, droga oddana do użytku,  

 budowa drogi powiatowej na odcinku Zbąszynek – Dąbrówka Wlkp. – zadanie 
zrealizowane wspólnie ze Starostwem Powiatowym, 

 termomodernizacja CUM w Zbąszynku – zadania nie udało się zrealizować, na 
realizację zadania złożone zostały dwa wnioski, przy założeniu zadania do realizacji 
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jasno określono, że jeżeli gmina nie pozyska środków zewnętrznych zadanie nie 
zostanie wykonane,  

 budowa windy w budynku przy ul. Długiej – zadanie niezrealizowane w zeszłym roku 
z racji braku funduszy, przesunięte do realizacji na 2010 rok, obecnie trwa etap 
kompletowania dokumentacji, 

 nabywanie nieruchomości i gruntów od osób fizycznych i prawnych do zasobu mienia 
gminnego – zadanie stale realizowane, obejmuje przejmowanie nieruchomości od 
PKP w ramach zadłużenia, wykup gruntów pod budowę ścieżki w Dąbrówce Wlkp. i 
Rogozińcu, 

 budowa remizy w Kosieczynie – zadanie niezrealizowane, trwa etap dokumentacji 
związanych z przejmowaniem gruntu od Agencji Nieruchomości Rolnych i Skarbu 
Państwa, 

 oświetlenie w Chlastawie od wsi do budynków przy ul. Kolejowej 1 – zadanie 
niezrealizowane, dokumentacja wykonana, 

 oświetlenie ścieżki rowerowej w Dąbrówce Wlkp.- zadanie zakończone na etapie 
dokumentacji, zabrakło funduszy w 2009 roku na wykonanie zadania, 

 budowa kortu tenisowego w Dąbrówce Wlkp. – zadanie zapisane, w międzyczasie 
pojawiła się  możliwość budowy „Orlika”, w związku z powyższym na podstawie 
wspólnej decyzji gminy oraz rady sołeckiej zmieniono koncepcję budowy, 

 budowa boiska wielofunkcyjnego w Zbąszynku – zadanie zrealizowane. 
 

Powracając do tematu funkcjonowania Centrum Kształcenia w Kosieczynie radny Wojciech 
Półtorak zaznaczył, że zatrudniony został Pan Krzywak, który miał zająć się pracą 
merytoryczną i pomóc w obsłudze centrów, przy tym zainicjować różnego rodzaju szkolenia 
komputerowe. 
Radny Krzysztof Krzywak stwierdził, że najważniejszy w realizacji jest zawsze cel i jako 
radni powinniśmy analizować czy cel został zrealizowany. Zdaniem radnego na dzień 
dzisiejszy centra spełniają założone cele i Rada musi znaleźć najlepsze i najszybsze  
rozwiązanie, by cele zrealizować a nie zaspokajać czyjeś ambicje. 
Radny Sylwester Budych stwierdził, iż prywatna polemika między radnym Krzywakiem a 
radnym Półtorakiem a Panem Burmistrzem jest dalece nie na miejscu, ponieważ dziś Rada 
powinna zająć się oceną pracy zarządu w osobie Pana Burmistrza i Pani Skarbnik. Radny 
zgłosił również uwagę do Burmistrza, że jeśli radny uważa, że Burmistrz nie ściąga w 100% 
podatków to ma prawo to powiedzieć, a Burmistrz powinien to stwierdzenie przyjąć z pokorą 
przyjąć i nie komentować. Radny nadmienił również, że w kwestii zaległości podatkowych 
zgłoszono również stosowny wniosek podczas wspólnego posiedzenia Komisji. 
 
f/. 
 
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo z 
projektem uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych, przedstawił stanowiska 
Komisji, zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym 
zarządził głosowanie. 
Następnie Przewodniczący Rady Jan Mazur odczytał projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2009 rok oraz 
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – przy 13 głosach „za” i 2 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XLV/19/2010 w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu 
gminy za 2009 rok oraz udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała Nr 
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XLV/19/2010 w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu 
gminy za 2009 rok oraz udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka została 
podjęta przy 13 głosach „za” i 2 głosach wstrzymujących /uchwała stanowi załącznik nr 
11 do niniejszego protokołu/. 
 
Gratulując wykonania budżetu za rok 2009 Przewodniczący Rady Jan Mazur wręczył 
Burmistrzowi, Skarbnikowi oraz Głównej księgowej pamiątkowe tabliczki. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski podziękował Przewodniczącemu Rady, Przewodniczącym 
Komisji i Radzie za to, że w 2009 udało się odnieść sukces i zająć godne pozycje zarówno 
na terenie województwa jak również na terenie kraju, notowania naszej gminy w różnego 
rodzaju rankingach były bardzo dobre, w województwie lubuskim, jeżeli chodzi o 
skuteczność w pozyskiwaniu środków gmina Zbąszynek zajęła pierwsze miejsce, w kraju 
została sklasyfikowana na piątym. Ponadto Burmistrz podziękował pracownikom Urzędu za 
skuteczność w zabieganiu o środki zewnętrzne, przygotowywanie dokumentów oraz 
właściwe wydatkowanie środków budżetowych. 
 
Radny Mieczysław Maciejewski wystąpił z wnioskiem o 10-minutową przerwę. 
 
Uczestnicząca w sesji młodzież ze Szkół Podstawowych zwróciła się z prośbą o udzielenie 
odpowiedzi na kilka zapytań. 
 
Tomasz Gryska, uczeń Szkoły Podstawowej w Dąbrówce Wlkp. zgłosił zapytanie, czy 
będzie wykonany remont dworca w Dąbrówce i czy na przejeździe kolejowym w Dąbrówce 
Wlkp. od strony Zbąszynka zostaną założone rogatki? 
W odpowiedzi Burmistrz Wiesław Czyczerski poinformował, że z informacji, które posiada 
nie planuje się realizacji takiego zadania.  
W uzupełnieniu radny Ryszard Stachowiak poinformował, że na naszym terenie powstaje 
nowa spółka, która przejmie 14 dworców kolejowych, ale z uwagi na małą częstotliwość 
przejeżdżających przez przejazd pociągów temat nie będzie obejmował wspomnianego 
przejazdu w Dąbrówce Wlkp. Jeśli chodzi o remont budynku dworca to też nie jest ujęty w 
planach, remontowane są dworce usytuowane w bardziej strategicznych punktach. W kwestii 
założenia rogatek przed przejazdem, Burmistrz wyjaśnił, że rada sołecka może wystąpić z 
wnioskiem o inne zabezpieczenie przejazdu, co oceni i zaopiniuje specjalna Komisja 
Wspólna. Komisja może zmienić tzw. kategorię przejazdu, ponieważ przejazd 
zakwalifikowany jest do najniższej kategorii a obecne oznakowanie jest wystarczające. 
 
Dominika Ratajczak, Przewodnicząca Samorządu Uczniowskiego, uczennica Szkoły 
Podstawowej w Dąbrówce Wlkp. zgłosiła zapytanie, co stanie się z Pałacem kiedy zacznie 
funkcjonować sala wiejska? 
W odpowiedzi Burmistrz poinformował, że Pałac pozostanie w tym samym miejscu, w 
imieniu gminy Pałacem zarządza rada sołecka i nie było żadnych sugestii, by coś w tej 
kwestii miało ulec zmianie. W zeszłym roku została zlecona dokumentacja na remont trzech 
elementów Pałacu tj: wieżyczki, opierzenia i elewacji i takie zadanie zostanie 
zaproponowane do realizacji w budżecie na 2011 rok. Potrzebna jest koncepcja 
zagospodarowania Pałacu. 
 
Filip Pakuła, uczeń Szkoły Podstawowej w Dąbrówce Wlkp. zapytał, kiedy będą 
wykonane ścieżki rowerowe z Rogozińca do Zbąszynka? 
W odpowiedzi Burmistrz poinformował, że w pierwszej kolejności zapisana jest ścieżka z 
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Dąbrówki Wlkp. do Zbąszynka, która będzie wykonana po spięciu wodociągu. Ponadto 
Burmistrza poinformował, że obecnie jest przygotowywany projekt uchwały dotyczący 
ustalenia planu przebiegu ścieżek rowerowych. 
 
Angelika Szczechowska, uczennica Szkoły Podstawowej w Dąbrówce Wlkp. zapytała, 
czy odpady i nieczystości mogłyby być częściej wywożone? 
Burmistrz wyjaśnił, że w Dąbrówce Wlkp. jest kilka punktów selektywnej zbiórki odpadów, 
natomiast rada sołecka powinna określić częstotliwość wywozu nieczystości stałych każdego 
z punktów.  
  
Szymon Piskorski, uczeń Szkoły Podstawowej w Kosieczynie zapytał, czy będzie 
budowane boisko „Orlik” w Kosieczynie? 
Burmistrz wyjaśnił, że Program „Orlik” jest programem rządowym i jeżeli będzie 
funkcjonował przez dłuższy czas to następną w kolejności miejscowością, w której zostanie 
zbudowane boisko „Orlik” będzie Kosieczyn. 
 
Monika Starystach, uczennica Szkoły Podstawowej w Dąbrówce Wlkp. zapytała, czy są 
jeszcze inne plany wobec miejscowości Dąbrówka Wlkp. na najbliższe lata, oprócz już 
wspomnianych? 
Burmistrz poinformował, że plany zapisane są w Strategii Rozwoju Gminy. W najbliższym 
czasie planuje się spięcie wodociągu, rozpocznie się w tym roku kanalizowanie 
miejscowości. Prace potrwają przez trzy lata. Po zakończeniu inwestycji rozpocznie się 
odtworzenie nawierzchni dróg. W sferze oświatowej placówka Szkoły wymagać będzie 
niedługo wymiany elewacji, po przeprowadzeniu inwestycji budowy Centrum Folkloru planuje 
się odtworzenie terenu wokół Centrum i boiska „Orlik”. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Jan Mazur przychylając się do wniosku radnego 
Mieczysława Maciejewskiego zarządził 10-minutową przerwę. 
 
Po przerwie 
 
Do pkt. 9 

Podjęcie uchwał 

a/.  

Główny księgowy Dorota Chłopowiec odczytała projekt w sprawie zmian uchwały 
budżetowej na 2010 rok wraz z uzasadnieniem (projekt nr 2). 
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo z 
projektem uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych, przedstawił stanowiska 
Komisji, zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym 
zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – przy 15 głosach „za” podjęła uchwałę Nr 
XLV/20/2010 w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2010 rok. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała Nr 
XLV/20/2010 w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2010 rok została podjęta  
jednogłośnie /uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/. 
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b/. 

Główny księgowy Dorota Chłopowiec odczytała projekt uchwały w sprawie zaopiniowania 
projektu Zarządzenia Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska  w Gorzowie Wlkp. w 
sprawie ustanowienia planu ochrony rezerwatu przyrody „Kręcki Łęg”   (projekt nr 3). 
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo z 
projektem uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych, przedstawił stanowiska 
Komisji, zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym 
zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – przy 15 głosach „za” podjęła uchwałę  
Nr XLV/21/2010 w sprawie zaopiniowania projektu Zarządzenia Regionalnego Dyrektora 
Ochrony Środowiska  w Gorzowie Wlkp. w sprawie ustanowienia planu ochrony rezerwatu 
przyrody „Kręcki Łęg”. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  
Nr XLV/21/2010 w sprawie zaopiniowania projektu Zarządzenia Regionalnego 
Dyrektora Ochrony Środowiska  w Gorzowie Wlkp. w sprawie ustanowienia planu 
ochrony rezerwatu przyrody „Kręcki Łęg”  została podjęta jednogłośnie  /uchwała 
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/. 
 

c/. 

Sekretarz Jan Makarewicz odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany opisu granic stałych 
obwodów głosowania utworzonych  na terenie Gminy Zbąszynek wraz z uzasadnieniem 
(projekt nr 4). 
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo z 
projektem uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych, przedstawił stanowiska 
Komisji, zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym 
zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – przy 15 głosach „za” podjęła uchwałę Nr 
XLV/22/2010 w sprawie zmiany opisu granic stałych obwodów głosowania utworzonych  na 
terenie Gminy Zbąszynek. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  
Nr XLV/22/2010 w sprawie zmiany opisu granic stałych obwodów głosowania 
utworzonych  na terenie Gminy Zbąszynek została podjęta jednogłośnie /uchwała 
stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt. 10 
 
Wydanie opinii w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego  
             Szpitala  dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu  
 
Przewodniczący Rady Jan Mazur odczytał projekt opinii w sprawie likwidacji 
Samodzielnego Publicznego Szpitala  dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu 
wraz z uzasadnieniem. 
Przewodniczący Rady Jan Mazur zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – przy 14 głosach „za” i 1 głosie wstrzymującym 
podjęła Opinię Nr 2/2010 w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Szpitala  dla 
Nerwowo i Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu. 
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W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Opinia 
Nr 2/2010 w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Szpitala  dla Nerwowo i 
Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu została podjęta przy 14 głosach „za” i 1 głosie 
wstrzymującym  /opinia stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/. 
 
 
Do pkt. 11 
 

Odpowiedzi na interpelacje 

Interpelacji i zapytań nie wniesiono, zatem Przewodniczący Rady Jan Mazur przeszedł do 
kolejnego punktu obrad. 

Do pkt.12 

Radny Ryszard Stachowiak zwrócił się do Burmistrza o ustosunkowanie się do problemu 
zgłaszanego przez mieszkańców ulicy Wrocławskiej, którzy skarżą się, że mają utrudniony 
wyjazd zarówno na ulicę Bydgoską jak i Gdańską, ponieważ mieszkańcy tych ulic zbyt blisko 
skrzyżowania parkują swoje samochody. 
 
Następnie radny Ryszard Stachowiak skierował zapytanie do obecnego na sesji radnego 
powiatowego Alojzego Jokiel, czy Starostwo podjęło się już rozmów w temacie  poprawy 
nawierzchni drogi powiatowej biegnącej w kierunku od Kręcka do Koźminka? Ponadto radny 
zwrócił się z prośbą o zabezpieczenie środków na to zadanie w przyszłorocznym budżecie 
Starostwa. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Grażyna Znamirowska-Szwarc zgłosiła prośbę o 
przedstawienie wyników kontroli przeprowadzonej na okoliczność bagrowania stawu w 
Rogozińcu. Ponadto radna przypomniała, że przed świętami zgłaszała prośbę o 
oczyszczenie przez maszynę sprzątającą nieczystości przy krawężnikach na ulicach w 
Rogozińcu. 
 
Pan Edward Fedko, radny Sejmiku Województwa Lubuskiego, Honorowy Obywatel 
Gminy Zbąszynek, poinformował o sprawach,  którymi obecnie zajmuje się na szczeblu 
Sejmiku Województwa Lubuskiego a które dotyczącą gminy Zbąszynek: 

 sprawa obwodnicy Regionu Kozła, radny Sejmiku poinformował, że kończy się 
budowa fragmentu obwodnicy w postaci obwodnicy Babimostu, finansowane z 
LRPO. Ostatnio otrzymano odpowiedź Przewodniczącego Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego, że to zadanie nie jest zadaniem priorytetowym dla Wielkopolski. Jak 
zaznaczył radny, mimo tego,  zauważalny jest jednak postęp, bowiem Zarząd 
Województwa Lubuskiego podjął uchwałę o podjęciu rozmów w sprawie wspólnego 
sfinansowania dokumentacji projektowej na planowaną obwodnicę Regionu Kozła,  

 przyznanie środków finansowych na dofinansowanie zakupu samochodu 
strażackiego lekkiego dla jednostki ochotniczej straży pożarnej w Kosieczynie, 
stosowna uchwała Sejmiku zostanie prawdopodobnie podjęta w czerwcu br. 

 budowa kompleksów sportowych w ramach Programu „Orlik 2012” - podjęto uchwałę 
Sejmiku zatwierdzającą budowę 20 kolejnych boisk w województwie lubuskim, w tym 
budowę boiska w Dąbrówce Wlkp. 
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 autostrada A2 – radny poinformował, że budowa przebiega zgodnie z planem, na 
terenie gminy będzie miejsce obsługi podróżnych. Radny nadmienił, że należałoby 
rozwiązać kwestię niebezpiecznego odcinka drogi powiatowej między powiatem 
międzyrzeckim a powiatem nowotomyskim. Jeżeli województwo lubuskie uzyska w 
przyszłym roku dodatkowe środki w ramach tzw. krajowej rezerwy to wykona to 
zadanie z LRPO. Zdaniem radnego warto mieć przygotowaną dokumentację 
projektową, by zrealizować to zadanie, 

 modernizacja linii kolejowej Zbąszynek-Zielona Góra z budową łącznicy, która będzie 
omijała miejscowość Czerwieńsk – decyzje już zapadły, zadanie znalazło się w 
indykatywnym planie inwestycyjnym. Do 2013 roku łącznica będzie wykonana. 
 

Radny Sylwester Budych w imieniu mieszkańców ul. Dworcowej w Dąbrówce Wlkp. 
ponowił wniosek o podjęcie działań w sprawie rozwiązania problemu samochodów 
parkujących po obu stronach ulicy, chociażby w okresie letnich prac polowych. 
Następnie radny poprosił Sekretarza Jana Makarewicza o odpowiedź na zapytania 
zgłoszone podczas posiedzenia Komisji. 
 
Radny Krzysztof Krzywak w imieniu Kierownika OKSiR zaprosił na „Majową inwazję 
sportu” oraz majówkę kulturalną. 
 
Przewodniczący Rady Jan Mazur: 

 zaprosił do udziału we Mszy św. w intencji Ojczyzny, która odbędzie się 3 maja o 
godz. 11.00 w Kościele Parafialnym w Zbąszynku, 

 przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych w terminie do 30.04. br. 
 
Odnosząc się do problemu zgłoszonego przez radnego Ryszarda Stachowiaka Burmistrz 
Wiesław Czyczerski poinformował, że jeżeli taki problem występuje to w celu jego 
uporządkowania o sprawie zostanie powiadomiona Policja. Ponadto Burmistrz poinformował, 
że do rozwiązania problemu przyczyni się również utworzenie parkingu przy OSP, w miejscu 
obecnego boiska szkolnego.  
 
W temacie wyników kontroli przy bagrowaniu stawu w Rogozińcu, Burmistrz poinformował, 
że rozeznano wszystkie dopływy. W momencie bagrowania stawu ustało spuszczanie 
ścieków do kanalizacji. Ponadto stwierdzono, że jeżeli pojawią się ścieki w kolektorach 
dopływowych, czy w kanalizacji burzowej to taka kanalizacja zostanie od razu zaczopowana i 
skasowana. 
 
Odnosząc się do sprawy zgłoszonej przez radną Grażynę Znamirowską-Szwarc w temacie 
oczyszczenia ulic w Rogozińcu, Burmistrz poinformował, że jeżeli jest taka sugestia to 
zadanie zostanie wykonane. 
 
Odnosząc się do wniosku radnego Sylwestra Budycha, Burmistrz poinformował, że były już 
podejmowane rozmowy z Zarządem Dróg Powiatowych w tym temacie. Zarząd stanął na 
stanowisku, że nie ma podstaw do wprowadzenia takiego zakazu. 
 
Sekretarz Jan Makarewicz odczytał odpowiedź na zapytania radnego Sylwestra Budycha 
zgłoszone na posiedzeniu wspólnym w dniu 13.04. br /informacja stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu/. 
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Pan Alojzy Jokiel, radny powiatowy pogratulował Burmistrzowi wykonania budżetu w 2009 
roku. Udzielając odpowiedzi na zapytanie radnego Ryszarda Stachowiaka, radny powiatowy 
poinformował, że wspomniana droga nie jest w ocenie Zarządu Dróg Powiatowych drogą o 
dużym nasileniu ruchu a na tych drogach powiat skupia się w pierwsze kolejności, zatem w 
tym roku nie przewiduje się żadnych robót inwestycyjnych na jej odcinku.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że protokół z ostatniej sesji przez 
czas trwania sesji był wyłożony do wglądu i nie wpłynęły żadne uwagi co do treści. Następnie 
zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
 
- za przyjęciem protokołu z XLIV sesji Rady głosowano 15 głosów „za”. 
Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że w wyniku głosowania protokół  
z XLIV sesji został przyjęty jednogłośnie.  

 

Do pkt.13 

Zakończenie obrad 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady o godzinie 1600 zamknął sesję. 

Protokołowała:                                 Sekretarz obrad:                       Przewodniczący obrad: 

Magdalena Tomaszewska               Dariusz Drosik                                 Jan Mazur 

 

Protokół otrzymują: 

1. Burmistrz  
2. Sekretarz 
3. Skarbnik 
4. Przewodniczący Rady 

 


